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                Protokół               
z XXXII zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo 

odbytej w dniu 31 stycznia 2018 r. w godz. od 9.00 do 12.25                                
w Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt- proszę o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie nieruchomości. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał Radnych, kto jest za 
wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie nieruchomości. 
 
Radni 15 głosami ,,za” przyjęli do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli porządek sesji który brzmi następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o możliwości zorganizowania prac publicznych i interwencyjnych na 

terenie gminy Liniewo. 
6. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych za 2017 r. 
7. Interpelacje i wnioski radnych. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach:   
a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie – użytecznych  

w 2018 r., w tym w ramach programu Aktywacji i Integracji oraz Programu 
Specjalnego; 

b) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych; 

c) wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów stanowiących własność gminy Liniewo; 
d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w miejscowości Garczyn; 
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e) przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obszarze zachodnim obrębu geodezyjnego Liniewo, 

f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
położonego w południowo – wschodniej części obrębu geodezyjnego Sobącz; 

g) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Ks. Józefa 
Sobisza w Wysinie; 

h) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Głodowie; 
i) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości; 
j) zmian w budżecie gminy; 
k) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2017 – 2023. 
9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Radni 15 głosami „za” głosami przyjęli protokół z XXXI zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Liniewo z dnia 28 grudnia 2017r. 
 
Ad. 4  
Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
 
Spotkania:  
 

 Udział w spotkaniu zarządu OSP Gminy Liniewo, 
 Udział w spotkaniu z rodzicami, mieszkańcami  oraz lokalnymi przedstawicielami 

samorządu gminy odnośnie utworzenia nowych punktów Przedszkolnych w 
Wysinie i Głodowie, 

 Przeprowadzenie roboczego spotkania organizacyjnego z dyrektorami 
wszystkich placówek oświatowych Gminy Liniewo, 

 Udział w noworocznych spotkaniach opłatkowych seniorów w miejscowościach 
Orle i Głodowo, 

 Udział w spotkaniu noworocznym Banku Spółdzielczego w Starogardzie 
Gdańskim, 

 Udział w noworocznych zebraniach sprawozdawczych straży OSP w Lubieszynie, 
Liniewie oraz Głodowie. 

 
Działalność Gospodarcza, Ewidencja Ludności, Urząd Stanu Cywilnego, 
 
14 – przedsiębiorców dokonało zmiany we wpisie działalności gospodarczej,   
2 – przedsiębiorców dokonało zawieszenia działalności gospodarczej,   
2 - przedsiębiorców dokonał wznowienia działalności gospodarczej,   
5 – przedsiębiorców dokonało wykreślenia z ewidencji działalności gospodarczej, 
3- przedsiębiorców dokonało wpisu do ewidencji działalności gospodarczej. 
 
Urodziły się 3 dzieci, zmarły 4 osoby,  dokonano 19 operacji meldunkowych, wydano 59 
dowodów osobistych.  
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Zarządzenia :  
 

 Zarządzenie nr 92/2017 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 29 grudnia 2017 r., w 
sprawie zmian w budżecie na 2017 rok,  

 Zarządzenie nr 93/2017 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 29 grudnia 2017 r., w 
sprawie umorzenia z urzędu należności pieniężnych opłat za czynsz dzierżawy, 
za lokal mieszkalny, 

  Zarządzenie nr 94/2017 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 29 grudnia 2017 r., w 
umorzenia z urzędu należności pieniężnych opłat za czynsz dzierżawy, za lokal 
mieszkalny, 

 Zarządzenie nr 1/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 02  stycznia 2018 r., w 
sprawie wyznaczenia dnia wolnego od pracy w Urzędzie Gminy w Liniewie i 
gminnych jednostkach organizacyjnych, w zamian za 6 stycznia 2018 r., 
przypadającego w wolna sobotę, 

 Zarządzenie nr 2/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 03 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji Przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/01/2018 na „Przebudowa dróg śródpolnych na terenie Gminy Liniewo – 
płyty Yomb, 

 Zarządzenie nr 3/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 03 stycznia 2018 r. w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/02/2018 na „Przebudowa dróg i chodników na terenie wsi Liniewo wraz z 
modernizacją odwodnienia centrum wsi Topolowa Kasztanowa Spokojna, 

 Zarządzenie nr 4/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 03 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu na 
ZPGK/03/2018 na :Zagospodarowanie centrum wsi Głodowo 2018, 

 Zarządzenie nr 5/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 03 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/04/2018 na „Przebudowa dróg śródpolnych na terenie Gminy Liniewo 
Chrztowo, Płachty”, 

 Zarządzenie nr 6/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 03 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/05/2018 na „ Przebudowa dróg śródpolnych na terenie Gminy Liniewo 
Iłownica, Lubieszynek, Liniewskie Góry”, 

 Zarządzenie nr 7/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 04 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/06/2018 na „Przebudowa dróg śródpolnych na terenie Gminy – Wysin, 
Chrósty Wysińskie, 

 Zarządzenie nr 8/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 04 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/07/2018 na „Przebudowa dróg śródpolnych na terenie Gminy – Orle”, 

 Zarządzenie nr 9/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 08 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/08/2018, na „Modernizacja strażnicy OSP w Liniewie, świetlicy w 
Chrztowie i Głodowie”. 

 Zarządzenie nr 10/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 08 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/09/2018 na „Modernizacja świetlicy w Wysinie”. 
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 Zarządzenie nr 11/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 24 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/11/2018 na „Budowa parkingu na terenie wsi Liniewo”, 

 Zarządzenie nr 12/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 24 stycznia 2018 r., w 
sprawie powołania Komisji przetargowej do rozstrzygnięcia przetargu nr 
ZPGK/12/2018 na „Zagospodarowanie terenów rekreacyjno- sportowych we wsi 
Garczyn”, 

 Zarządzenie nr 13/2018 Wójta Gminy Liniewo, z dnia 25 stycznia 2018 r., w 
sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych 
Gminy Liniewo. 

 
 
Umorzenia : 
 
W omawianym okresie na wniosek podatnika umorzono podatek rolny na kwotę 914,30  
zł, podatek od nieruchomości na kwotę 3.605,00 zł. 
 
Referat Gospodarki Komunalnej i Rozwoju:  
 

 Prowadzenie bieżących napraw funkcjonowania przydomowych oczyszczalni 
ścieków na terenie całej naszej gminy, 

 Dostarczanie pism do naszych mieszkańców na terenie całej gminy, odnośnie 
zmiany stawek za śmieci, 

 Bieżące przycinanie zakrzaczeń i zadrzewień przy naszych drogach (Lubieszynek, 
Chrztowo oraz Wysin), 

 Odśnieżanie dróg i chodników oraz innych miejsc użyteczności publicznej w 
naszej gminie. 

 
DROGI: 
 

 Przygotowanie wniosku o dofinansowanie dróg śródpolnych na rok 2018, droga 
śródpolna Sobącz, 

 Akcja zimowa- utrzymanie dróg, 
 Posypywanie piaskiem dróg i chodników, 
 Przygotowanie dokumentacji technicznej dla budowy dróg na terenie Gminy 

Liniewo.  
 

WODOCIĄGI I KANALIZACJA:  
 

 Zakończenie prac przy budowie sieci kanalizacji sanitarnej i oczyszczalni w Dece, 
 Złożenie rozliczenia dofinansowania budowy sieci kanalizacji sanitarnej i 

oczyszczalni w Dece, 
 Złożenie rocznego sprawozdania z zachowania trwałości projektu budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Liniewo,  
 Zakończenie prac przy modernizacji pompowni w Płachtach, 
 Uruchomienie wodociągu Garczyn – Orle, 
 Rozbudowa układu sterowania SUW Stary Wiec, 
 Zakup materiałów do wykonania przebudowy sieci wodociągowej w Dece, 
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 Przygotowanie projektu wymiany sieci wodociągowej w Dece, 
 Zakup i wymiana wodomierzy w studiach głębinowych koszt ok 8000 zł, 
 Naprawa sterowania układu recyrkulacji osadu na oczyszczalni ścieków w Orlu, 
 Wywóz osadu z gminnej oczyszczalni ścieków, 
 Bieżące usuwanie awarii 
 Wymiana wodomierzy. 

 

POZOSTAŁE ZADANIA :  
 
 Wszczęcie postępowań na realizację zadań związanych z wykonanie robót 

budowlanych – drogi , świetlice, place, chodniki, zakup tłucznia itp. 
 Przygotowanie do zawarcia umowy na transport, zagospodarowanie i wywóz 

odpadów komunalnych 
 Wykonujemy obecnie prace remontowo naprawcze w ZO Liniewo 
 Wykonanie remontu wejścia do budynku 
 Przygotowanie uchwał dotyczących gospodarki odpadami  
 Wymiana bram w budynku warsztatu, 
 Przygotowanie sprzętu do zimowego utrzymania dróg 
 Złożenie wniosku o wydanie pozwolenia na użytkowanie drogi ul Topolowa do 

PINB wraz z dokonaniem  
 Złożenie wniosku o wydanie pozwolenia na użytkowanie komina przy Urzędzie 

Gminy do PINB 
 Złożenie wniosku o wydanie pozwolenia na użytkowanie przydomowej 

oczyszczalni ścieków w Dece 
 Przygotowanie harmonogramu odbioru odpadów komunalnych 

 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej:  
 

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Liniewie w dalszym ciągu wypożycza 
sprzęt rehabilitacyjny dla osób niepełnosprawnych i potrzebujących z naszej 
gminy. 

 Obecnie pracownicy socjalni prowadzą nabór osób do prac społecznie – 
użytecznych w poszczególnych sołectwach. Prosimy o kontakt sołtysów z 
pracownikami GOPS w tej sprawie.  

 W styczniu 2018 r. Wójt Gminy Liniewo wspólnie z dyr. Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej odwiedził 2 jubilatów, którzy ukończyli 90 lat i więcej. 

 Na dzień dzisiejszy wsparciem asystenta objęto 8 rodzin wymagających stałej 
pracy socjalnej. 

 W bieżącym miesiącu zostały sporządzone 2 Niebieskie Karty dotyczące 
stosowania przemocy w rodzinie. W związku z prowadzeniem procedury 
niebieskiej karty odbyło się 5 posiedzeń grup roboczych.  

 
 
Referat Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami :  
 
Wycinka drzew 

W styczniu dokonano kilkunastu oględzin drzew, zgłoszonych do usunięcia przez 
osoby fizyczne. Ponadto dokonano  oględzin drzew do usunięcia w pasie drogowym. 
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Podział i Obrót nieruchomościami 

 Zlecono wykonanie podziału nieruchomości w miejscowości Orle, w celu 
wyodrębnienia działki do sprzedaży.  
Po rozstrzygnięciu zapytania ofertowego, zlecono dokonanie wznowienia granic drogi 
gminnej w miejscowości Bukowe Pole w  obrębie Sobącza. 
 
Plany zagospodarowania przestrzennego  
Sobącz: 

Zakończono procedurę wyłożenia planu miejscowego zagospodarowania 
przestrzennego dla  obszaru położonego w południowo-wschodniej części obrębu 
Sobącz. Zostały przyjęte i rozpatrzone uwagi do planu, przygotowano projekt uchwały 
wraz z załącznikami oraz dokumentację formalno-prawną. 
Liniewo: 

Przygotowane zostało zapytanie ofertowe dla zadania polegającego na 
sporządzeniu planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego, w obszarze 
północno-wschodnim miejscowości Liniewo.  
Wpłynęło 11 ofert , z których najkorzystniejszą została oferta z firmy  SKB GIS s.c z 
Olsztyna. Z firmą podpisana została umowa w dniu 22.01.2018 r. 
Zainteresowani mogą składać wnioski w sprawie planu do dnia 12 lutego br. 
 
Akcyza paliwowa 

W terminie od 1 do 28 lutego 2018 r. producenci rolni mają możliwość złożenia 
wniosku o zwrot podatku akcyzowego, zawartego w cenie oleju napędowego wraz z 
fakturami VAT stanowiącymi dowód zakupu oleju napędowego w okresie od 1 sierpnia 
2017 r. do 31 stycznia  2018 r. w ramach limitu zwrotu podatku określonego na rok 
2018.  
 
Gminny Ośrodek, Kultury, Sportu i Rekreacji :  
 
 W dniu 10 stycznia na Sali wiejskiej w Orlu odbyło się spotkanie opłatkowe 

Seniorów Sołectwa Orle, Garczyn i Chrztowo. 
 Z kolei 15 stycznia odbył się XXV finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

Również nasza młodzież włączyła się w zbieranie  pieniążków dla . Wszystkim 
wolontariuszom oraz ofiarodawcom serdecznie dziękujemy za dar serca. W tym 
roku udało nam się zebrać  4.569 zł 87 gr. 

 W tym samym dniu odbył się także tzw. Koncert Noworoczny. Widzowie byli 
zachwyceni występami sekcji gitarowej, Orkiestry Dętej „ LinStarT” oraz sekcji 
wokalnej naszego Domu Kultury,  

 17.01.2018 (środa) w Sali Wiejskiej w Głodowie odbyło się spotkanie noworoczne 
seniorów. W uroczystości brali udział radni, przedstawiciele władz urzędu, oraz 
seniorzy i zaproszeni goście. Wszystkich zebranych przywitał Wójt Gminy Liniewo 
oraz Sołtysi z radami sołeckimi z Głodowa, Stefanowa i Milonek.  

 26 stycznia   o godzinie 10.00 w Sali Widowiskowej GOKSiR w Liniewie  odbyła się 
uroczystość z okazji Święta Babci i Dziadka. Organizatorami Dnia Babci i Dziadka 
były Panie  przedszkolanki oraz opiekunki  z przedszkola „Wesołe Promyczki” w 
Liniewie. Gratulujemy  udanej uroczystości, która zgromadziła około 140 osób. 

 Tańce, dobry humor i wspaniała atmosfera – tym wszystkim mogli się cieszyć 
mieszkańcy Gminy Liniewo oraz goście , którzy bawili się na zabawie karnawałowej   
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w świetlicy wiejskiej w Orlu zorganizowanej przez przewodniczące KGW Gminy 
Liniewo. Zabawa karnawałowa odbyła się w ubiegłą sobotę (27 stycznia). Do tańca 
grał zespół muzyczny STANDARD z Głodowa w składzie Adam Sosnowski i Piotr 
Potrykus. Ponad 60 osób wspaniale ze sobą spędziło czas, nie tylko tanecznie , ale 
także podczas wspólnych rozmów . Serdeczne podziękowania kierujemy do sołtysa 
i rady sołeckiej w Orlu za użyczenie sali i za gościnność, oraz za  pomoc w 
organizacji pracownikom Domu Kultury 

 Od poniedziałku 29 stycznia przez dwa tygodnie trwają ferie w naszej gminie. Dom 
Kultury przygotował wiele atrakcji dla dzieci i młodzieży, a także niektóre sołectwa 
z naszej gminy również szykują niespodzianki dla naszych dzieci. 

 
Ochotnicza Straż Pożarna : 
                                                              
          W  miesiącu styczniu w jednostkach  OSP Liniewo, Lubieszyn i Głodowo odbyły się 
zebrania sprawozdawcze. Natomiast kolejne  zebranie OSP Wysin  odbędzie się  w dniu 
3 lutego br. Na początku tego roku  zakupione zostały dla wszystkich jednostek węże  W-
52 i W - 75  po 4 dla każdej z jednostki.   
                     
Inne sprawy:  
 
 Podziękowania dla wszystkich druhów strażaków, członkiń Kół Gospodyń 

Wiejskich, radnych, sołtysów  oraz innych zaangażowanych mieszkańców i 
sponsorów za znakomite przygotowanie i przeprowadzenie zebrań 
sprawozdawczych straży OSP Gminy Liniewo  jednostek Lubieszyn, Liniewo i 
Głodowo. Ostatnie Zebranie sprawozdawcze  odbędzie się 03.02 br w jednostce 
OSP Wysin. Serdecznie dziękuję za organizację tych spotkań, miłą atmosferę oraz 
godne reprezentowania naszej straży na tych spotkaniach.  

 Podziękowania dla wszystkich rodziców, radnych, sołtysów oraz Dyrektorów Szkół 
za udział oraz przeprowadzenie spotkań konsultacyjnych odnośnie  utworzenia 
nowych punktów Przedszkolnych w Wysinie i Głodowie, 

 Podziękowanie dla wszystkich ofiarnych mieszkańców oraz młodzieży  dobrego 
serca za udział oraz wsparcie  XXV finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Dziękujemy wszystkim wolontariuszom i młodzieży za pomoc w zbiórkach darów. 

 
Ad. 5 
Informacja o możliwości zorganizowania prac publicznych i interwencyjnych na 
terenie gminy Liniewo. 
(w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 6 
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych za 2017 r. 
(w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 7 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Ludwik Szparkowski - chciałbym zapytać Pana Wójta, ponieważ w przestrzeni 
publicznej tu w Liniewie, krąży informacja o nowym zakładzie handlowo-usługowym, 
podobno został złożony wniosek o wydanie warunków zabudowy. Pytałem się wczoraj 
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Pana na komisji co to ma powstać, niestety bardzo mi przykro, ale zbył mnie Pan, 
powiedział Pan, że na ten temat nic nie wie. Chciałbym taką informacje uzyskać teraz. 
 Na jesieni postulowałem, aby w następnym harmonogramie odbioru odpadów 
komunalnych wydłużyć termin odbioru odpadów bio, przynajmniej do końca 
października lub początku listopada. Pan Wójt się ze mną zgodził, powiedział, że to jest 
sprawa do załatwienia, natomiast otrzymaliśmy harmonogram, który jest bez zmian, tak 
jak było w roku ubiegłym. 
 Następna sprawa, chodzi mi Panie Wójcie o tą świetlicę w Starym Wiecu. Pytałem 
się Pana, bodajże w maju, czy jest jakieś współfinansowanie zewnętrzne budowy tej 
świetlicy. Odpowiedział Pan że nie, że to będzie budowane ze środków własnych i tak 
też się stało.  Tu na parterze, na przeciw tej sali mamy piękne pomieszczenie, piękną 
tabliczkę, że urzęduje tam inspektor ds. pisania programów. Panie Wójcie, nie dawno 
słyszałem w radiu, że gmina w okolicy Słupska we wsiach popegeerowskich też 
budowali świetlice, ale z dotacją Ministerstwa Kultury. Z tego wynika, że można było 
sięgnąć po środki a nie tylko iść najkrótszą drogą, czyli ze środków własnych, gdzie nie 
ma żadnego problemu później z rozpisywaniem, rozliczaniem itd. W grudniu Panie 
Wójcie wykonałem telefon do Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa i wie Pan 
co się dowiedziałem, owszem oni nie współfinansują budowy świetlic, ale można się 
starać o wyposażenie tej świetlicy. Trzeba tylko złożyć dokumentację fotograficzną, jaki 
jest przedział wiekowy mieszkańców tej wioski , jakie są potrzeby  i tam można się 
starać właśnie o wyposażenie na konkretne rzeczy.  
 Odnoszę takie wrażenie, że ta komórka, która tutaj jest w gminie skupia się w 
zasadzie tylko na szukaniu grantów dla Stowarzyszenia Wysińskiego Promocji i 
Rozwoju wsi Wysin. Z jednej strony bardzo dobrze, że chociaż w tym jednym kierunku 
działa. Natomiast, pomija takie organizacje jak OSP, KGW, które tez tutaj działają na 
naszym terenie. Panie Wójcie, jeszcze odnośnie tej świetlicy wysińskiej, przecież trzeba 
postawić zadanie przed taką osobą, proszę mi poszukać dofinansowanie, proszę mi 
znaleźć gdzie można napisać, do kogo się można zwrócić. Jeżeli urzędnik miejscowy nie 
daje sobie rady, to przecież można zlecić to firmie zewnętrznej, która chętnie znajdzie 
taką możliwość. 
 
Ryszard Barzowski - stan dróg wiemy jaki jest, jest fatalna aura. Ale to co wczoraj 
musiałem wykonać to już jest po wszystkim. O godzinie 11 był telefon, zatonął 
samochód na drodze gminnej. Droga przekopana i zasypana tylko ziemią, nic 
utwardzone nie jest. Karetka nie przejedzie na pewno. Samochód zawisł, linki 
urwaliśmy. Jest to droga na syberię, droga jest przekopywana i trzeba coś z tym zrobić. 
 
Wojciech Prądziński - chciałbym uzyskać informację na temat gazów łupkowych w 
Starym Wiecu. Miało być to zamykane, wygaszane a tam się teraz zaczyna znowu coś 
dziać. Coraz więcej sprzętu stoi. Czy można uzyskać taką informację, co tam się dzieje.  
 Odwodnienie ulicy Pstronga i Gruszki, Tysiąclecia, woda płynie wzdłuż działki 
koło Państwa Błędzkich, Pani Rozalii Daniliszyn, woda nie odpływa, rury są osadzone.  
 Chciałbym jeszcze raz zwrócić uwagę na nasze drogi. 
 
Tadeusz Borkowski - chciałbym ponowić moją prośbę, zwracałem się do Pana Piotra i 
uzyskałem telefony, chodzi mi o gałęzie które wchodzą w linie energetyczne mamy 
takich pięć linii w Orlu, istnieje niebezpieczeństwo. Jest to linia niskiego napięcia, ale jest 
to na pewno jakieś zagrożenie. Wykonywałem telefony, umówili się ze mną, że przyjadą, 
ale nie przyjechali. Czy oni zmienili numery telefonów, jakim sposobem do nich dotrzeć.   
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Jerzy Bałachowski - na zeszłej sesji podjęliśmy uchwałę co do przejęcia drogi między 
Państwem Pałkowskich a Frąckiem, do dzisiejszego dnia miała być załatwiona sprawa z 
Państwem Wensierskimi. Chciałbym dostać odpowiedz, czy coś załatwiono czy nie. 
Wiadomo, ze tylko część drogi przejęliśmy.  
 Druga sprawa, odpowiem Panu radnemu, wiem co się na łupkach dzieje, drugą 
dziurę betonują, jest jeszcze trzecia i się zwijają, dlatego powiedziałem Panu 
Sekretarzowi, Panu Wójtowi może później ten tłuczeń na drogi jakoś pozyskać. Wiem 
jaka jest sytuacja na drogach, są bardzo złe sygnały, ale co jak codziennie pada, jeżdżą 
duże samochody, co zrobić. Ja bym sam nie wiedział co zrobić, tylko jeździć przed 
mrozem, żeby może trochę wyrównać.  
 Jeżeli chodzi o salkę w Starym Wiecu, ja się bardzo cieszę, że taka salka powstała. 
Jest to piękny obiekt, Pan Wójt po części ma rację, ja wtedy z Panem Wójtem 
rozmawiałem powiedziałem tak, Panie Wójcie trzeba tą salkę postawić, tam jest 
integracja w Starym Wiecu, tam jeżdżą na zebrania. Chcieliśmy najpierw taki mały 
domek postawić albo całkiem barakowóz coś takiego większego jak tam jest, ale 
liczyliśmy na dofinansowanie. I teraz nie było czasu zmieniać tylko trzeba było iść tak 
jak to jest, wiadomo jest to wybudowane i teraz drugie zadanie dofinansowanie z 
którego można by pozyskać środki. Ja nie mam nic przeciwko temu, że Pani Licznerska 
zdobywa środki na kościół. Jestem mieszkańcem Wysina i mam takie jedno pytanie bo 
mieszkańcy Starego Wieca się pytają, obiekt piękny stoi kiedy będzie oddany do użytku. 
Może też dostaniemy jakąś odpowiedz bo już tam się szykują, chcą działać. 
 
Adam Sosnowski - chciałbym tylko przypomnieć, zauważyć, iż warto by było 
przystosować miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych. W 2015 roku wyszło 
rozporządzenie Ministra Infrastruktury i Rozwoju żeby koperty były oznaczone na 
niebiesko i to się już dzieje. Mam nadzieję, że można by i u nas pomyśleć jak będzie 
odpowiednia pogoda żeby wytyczyć te koperty aby miały jednakowy wymiar jak to 
powinno być. 
 
Sławomir Zabrocki - chciałbym ponowić moją prośbę, aby zwrócić się do Rejonu Dróg 
Powiatowych z uwagą dotyczącą zakrzaczeń poboczy.  Już wcześniej zwracaliśmy uwagę 
z radnymi z Wysina na te rzeczy, chodzi o drogę Wysin-Chrósty i Wysin-Lubieszyn. 
Zbliża się wiosna i kiedy wszystko się zazieleni nie będzie żadnej widoczności.  
 
Czesław Freitag - ograniczenie postoju przy świetlicy wiejskiej w Iłownicy. Gdy sala jest 
wynajęta, samochody stoją od szosy do skrzyżowania, jest kłopot z wjazdem i wyjazdem 
choćby po stronie chodnika. Samochody stoją pod domem, a mają swoje podwórka.  
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwał w sprawach. 
 
a)  rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie – użytecznych  
w 2018 r., w tym w ramach programu Aktywacji i Integracji oraz Programu Specjalnego; 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
b) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Ludwik Szparkowski - zastanawiam się czy ta uchwała po podjęciu nie będzie uchwałą 
martwą, ponieważ jest to ingerencja w prywatne podmioty gospodarcze. Powiedzmy, za 
opróżnienie zbiorników bezodpływowych z transportem 20 zł za m³ brutto jest górna 
stawka a co będzie jeżeli ten właściciel tego beczkowozu zażąda sobie 21 zł za metr i ten 
właściciel działki się z tym zgodzi to co, urząd gminy będzie mu zwracał tą złotówkę czy 
jakaś skarga do powiedzmy jakiegoś trybunału będzie. Moim zdaniem są to uchwały 
martwe które nie będą miały absolutnie żadnego przełożenia na rzeczywistość.  
 
Wójt - sprawa jest bardzo prosta, przepisy obligują nas do tego żeby ustalać 
maksymalne stawki podobnie jak w materii czy w zakresie gospodarki śmieciowej i to 
jest od wielu lat. Ustawy się zmieniają, ale też ustalaliśmy górne granice stawek za 
śmieci,  podobnie tutaj mamy obowiązek ustalenia górnych granic stawek za 
opróżnienie zbiorników bezodpływowych, za odbiór, utylizację odpadów komunalnych 
czyli tych segregowanych jak również niesegregowanych. Proszę, nie komplikować 
rzeczy prostych i czasem mówić nieprawdę niemającej nic wspólnego ze stanem 
faktycznym to co Pan powiedział, że na komisjach ja nie wiedziałem jest ewidentną 
nieprawdą na początku sam pan powiedział że dyskutowaliśmy, rozmawialiśmy a potem 
Pan mówi że Wójt nic nie wiedział. To jest ewidentna demagogia i puszczanie szczurów 
nieprawdziwych. Tracimy tylko przez to czas. Także tutaj są to obowiązki ustawowe, 
prawne które my musimy spełnić jeżeli mamy kompetencję ustalenia górnych granic to 
my musimy to uczynić a wykonawca czyli firma oferująca która wywozi ścieki i posiada 
koncesję nie może mieszkańcom ustalić wyższych stawek, to jest górna granica.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 14 głosami „za” i 1  „wstrzymującym” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
c) wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów stanowiących własność gminy Liniewo; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w miejscowości Garczyn; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obszarze zachodnim obrębu geodezyjnego Liniewo;  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 14 głosami „za” i  i 1  „wstrzymującym” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
położonego w południowo – wschodniej części obrębu geodezyjnego Sobącz; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Ludwik Szparkowski - pytałem również na komisji jaka jest klasa gruntów, które 
zostały zgłoszone w uwagach do tego planu przez właścicieli w Sobączu. Nie uzyskałem 
informacji od Pana Wójta, może jakbym teraz taką informację uzyskał taka pierwsza 
uwaga, natomiast druga uwaga to taka też powiedzmy Rada Gminy Lubichowo, a nie 
Liniewo, ale tak mi to z daleka pachnie, że jest to uzasadnienie odmowne tych wniosków 
na zasadzie wytnij i wklej, czyli ściągnięte z internetu coś  i wstawione tylko, że to jest 
gmina Liniewo. Czy ja mógłbym Panie Wójcie uzyskać w tej chwili odpowiedz jaka jest 
klasa, bo to od tego zależą dalsze nasze obrady.  
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Piotr Piwowarczyk - na przeważającym tym obszarze występuje klasa IVb i V zdarza 
się klasa VI ale głownie to klasa V łąki, pastwiska, grunty rolne, rola IVb i V klasy to 
przeważa na tym obszarze. Jeśli chodzi o tą literówkę, faktycznie tam powinno być 
Liniewo.  
Jeśli chodzi o przygotowanie tych uwag to były one przygotowane przez autora 
projektu.   
 
Ludwik Szparkowski - troszkę mnie proszę Państwa martwi to, że tak jak tu mamy w 
tym uzasadnieniu, w tym rozstrzyganiu o sposobie rozpatrywania tych uwag, że w 
zasadzie wszystkie wnioski zostały przez Urząd Gminy odrzucone. W uzasadnieniu na 
przykład jest też napisane, że gmina dąży do minimalizacji przeznaczenia gruntów 
rolnych na cele nie rolnicze. Rolnicy wszyscy wiedzą o tym co może urosnąć na gruntach 
klasy VI. W sprzyjających warunkach pogodowych to urośnie, ale jeśli będzie susza to 
wtedy z takich pól to się zbiera albo wcale albo minimalne ilości płodów rolnych. 
 Panie Wójcie, podatek od VI klasy jest zerowy, proszę mnie wyprostować jeśli 
mam jakieś wiadomości nie prawdziwe. Powiedzmy, jeśli 10 działek klasy VI zostanie 
podzielone na działki letniskowe, znaczy 1 hektar zostanie podzielony na działki 
letniskowe po 1000 m działka to mamy z hektara 10 działek. Za m² gruntu to jest 42 
grosze z hektara to jest około 4,5 tys zł. Tu jest zero podatku tam byłoby 4,5 tys zł. 
Warto by się też zastanowić nad rozszerzeniem dania możliwości właścicielom tych 
gruntów nad tym żeby można było tam te działki letniskowe utworzyć byłoby to i 
pewnie z korzyścią dla wielu drobnych przedsiębiorców  w naszej gminie bo przecież 
jeżeli tam będzie działka letniskowa to tam ktoś będzie coś budował, będzie 
zapotrzebowanie na różne prace ogólnobudowlane. Handlowcy nasi tez skorzystają na 
tym, wiadoma sprawa więcej ludzi będzie się przewijało, także chciałbym Panie Wójcie 
abyśmy jeszcze raz się zastanowili nad tym planem z możliwością rozszerzenia tego 
planu na działki letniskowe przynajmniej tych najgorszych klasowo gruntów które są we 
władaniu właścicieli w Sobączu.  
 
Piotr Piwowarczyk - Wójt przeprowadził we wrześniu 2016 r.  analizę zasadności 
przystąpienia do sporządzenia planu, obszar postulowany do objęcia planem 
miejscowym położony jest w południowo-wschodniej części obrębu Sobącz i obejmuje 
głównie grunty rolne oraz rozproszoną zabudowę zagrodową i letniskową. Ze względu 
na brak obowiązującego planu miejscowego inwestycje budowlane na tym obszarze były 
lokalizowane na podstawie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 
Przeznaczanie kolejnych gruntów rolnych, które są użytkowane rolniczo spowodować 
mogłoby nadmierne rozproszenie zabudowy i niekorzystnie wpłynąć na produkcję 
rolną, m.in. poprzez naruszenie ciągłości kompleksów rolniczych. Ze względu na rozwój 
i coraz większe rozproszenie zasadne było sporządzenie planu miejscowego, który 
stanowi podstawowe narzędzie kształtowania polityki przestrzennej gminy. Rada Gminy 
Liniewo podjęła uchwałę nr XIX/162/2016 w dniu 12.10.2016 r. o przystąpieniu do 
sporządzenia planu miejscowego dla obszaru południowo-wschodniego obrębu Sobącz. 
Po przeprowadzeniu zapytania ofertowego w marcu 2017 r. wybrana została autorka 
projektu planu Pracowania Projektowa Karolina Reczulska. W marcu 2017r. Wójt 
ogłosił , iż przystępuje do sporządzenia planu miejscowego wraz z możliwością 
przyjmowania do 21.04.2017 r. wniosków do planu. Ponadto zawiadomiono instytucje i 
stosowne organy o przystąpieniu do planu. Dla tego obszaru wpłynęło w terminie 6 
wniosków od osób fizycznych, ponadto uwagi od uzgadniających instytucji. W lipcu 



SESJA XXXIII 31 stycznia 2018r. 
  

Strona 13 z 27 
   

2017 r. przygotowana została I wersja projektu planu, a w sierpniu po korektach II 
wersja uwzględniająca w części uwagi wnioskodawców oraz uwagi instytucji. Projekt 
planu został przedstawiony do uzgodnienia przez instytucje i organy uzgadniające. 
Uzgodnienia trwały do października 2017 r. W listopadzie uzgodniony projekt planu 
został wyłożony do publicznego wglądu do 14.12.2017 r. Uwagi do projektu planu 
można było składać do 28.12.2017 r. W terminie wpłynęło 6 uwag do projektu planu. 
 
Ludwik Szparkowski - w uzasadnieniu jest również napisane, na potrzeby 
opracowanego projektu planu została przygotowana prognoza skutków finansowych 
uchwalenia planu miejscowego z których dokonano oceny wpływu przyjęcia planu na 
dochody i wydatki gminy. Nie dostaliśmy tego, trudno się odnieść w takim razie. Tak to 
jest wszystko jakby nie do końca dopracowane. Panie Przewodniczący wnoszę o 
nieprzyjmowanie tej uchwały, przyjrzeniu się jeszcze i przygotowaniu jej w należyty 
sposób. 
 
Piotr Piwowarczyk - prognoza planu jest przygotowana i jest w dokumentacji 
formalno-prawnej. Przewiduje skutki przyjęcia tego planu pod względem wpływu do 
budżetu, ewentualnie wydatków gminy np. na utrzymanie dróg. Jest to jeden z 
załączników do dokumentacji, formalno-prawnej i uchwały planu.  
 
Przewodniczący- Pan Szparkowski złożył wniosek formalny, dlatego też będziemy 
głosować nad odrzuceniem bądź nie projektu tej uchwały. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
odrzuceniem projektu uchwały.  
 
Radni 1 głosem „za”, 12 głosami ,,przeciw” i 2 głosami ,,wstrzymującymi” oddalili 
wniosek formalny.  
 
Przewodniczący Rady Gminy - projekt planu był wyłożony do publicznego wglądu w 
dniach od 23.11.2017 r. do 14.12.2017 r. z terminem wnoszenia uwag do dnia 
28.12.2017 r. w wyznaczonym terminie wniesiono 6 uwag z czego Wójt Gminy Liniewo 
nie uwzględnił żadnej z nich.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagę nr 1 :  uwaga z dnia 14.12.2017r. 
wniesiona przez Panią I.S dotycząca powiększenia pasa zabudowy na działce nr 162/3 o 
kolejne 50 m. Uzasadnienie: wyznaczenie kolejnego pasa zabudowy wymusza zmianę 
układu komunikacyjnego, co spowoduje zaburzenie projektowanego układu zabudowy o 
charakterze ulicowym, który jest charakterystyczny dla zabudowy wiejskiej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 1.  
 
Radni 11 głosami ,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 3 ,,wstrzymującymi” odrzucili uwagę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagę nr 2 : uwaga z dnia 20.12.2017 r. 
data wpływu 21.12.2017r. wniesiona przez Pana W.M dotycząca przeznaczenia działki 
nr 144/25 pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Uzasadnienie: wyznaczenie 
terenu zabudowy mieszkaniowej położonej w bezpośrednim sąsiedztwie zabudowy 
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zagrodowej istniejące zabudowania mogłoby doprowadzić do konfliktu pomiędzy 
funkcjami. Ponadto, wnioskowany teren położony jest poza zwartą zabudową wsi 
Sobącz.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 2.  
 
Radni 11 głosami ,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 3 ,,wstrzymującymi” odrzucili uwagę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagę nr 3 : uwaga z dnia 27.12.2017 r. 
data wpływu 28.12.2017 r. wniesiona przez Panią I.L dotycząca uwzględnienia w planie 
możliwości zabudowy działki nr 148. Uzasadnienie: część działki przylegającej do drogi 
jest przeznaczona pod zabudowę, a przeznaczenie całej działki pod tereny budowlane 
wymusza zmianę układu komunikacyjnego, co spowoduje zaburzenie projektowanego 
układu o charakterze ulicowym, który jest charakterystyczny dla zabudowy wiejskiej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 3.  
 
Radni 9 głosami ,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 5 ,,wstrzymującymi” odrzucili uwagę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagę nr 4 : uwaga z dnia 27.12.2017 r. 
data wpływu 28.12.2017 r. wniesiona przez Państwa E.W.Cz dotycząca uwzględnienia w 
planie możliwości budowy domu mieszkalnego na działce nr 146/9 i zabudowy 
letniskowej na działkach nr 146/6, 146/7, 146/8, 146/9, 146/11, 146/12, 146/13, 
146/14 do linii brzegowej. Uzasadnienie : powiększenie zabudowy wymusza zmianę 
układu komunikacyjnego, co spowoduje zaburzenie projektowanego układu zabudowy o 
charakterze ulicowym, który jest charakterystyczny dla zabudowy wiejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 4.  
 
Radni 9 głosami ,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 5 ,,wstrzymującymi” odrzucili uwagę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagę nr 5 : uwaga z dnia 26.12.2017 r. 
data wpływu 27.12.2017 r. wniesiona przez Pana W.G dotycząca przeznaczenia działek 
nr 418/7, 418/8, 418/9, 418/14, 418/15, 418/16 i części działek nr 418/6, 418/13, 
418/17 na cele nierolnicze. Uzasadnienie : powiększenie zabudowy wymusza zmianę 
układu komunikacyjnego, co spowoduje zaburzenie projektowanego układu zabudowy o 
charakterze ulicowym, który jest charakterystyczny dla zabudowy wiejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 5.  
 
Radni 10 głosami ,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 4 ,,wstrzymującymi” odrzucili uwagę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagę nr 6 : uwaga z dnia 27.12.2017 r. 
data wpływu 02.01.2018 r. wniesiona przez Pana S.K dotycząca: a) niezgodności 
przeznaczenia terenów określonych w planie z ustaleniami Studium, b) zróżnicowania 
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zasad i warunków scalania i podziału nieruchomości dla działek uzyskanych w wyniku 
scalania i podziału nieruchomości wahające się od 1000 m2 do 3000 m2, c) 
zróżnicowania minimalnych powierzchni dla nowo wydzielanych działek budowlanych 
wahającej się od 1000 m2 do 3000 m2, d) nierównego traktowania właścicieli 
nieruchomości związanych z możliwością zabudowy terenu objętego planem, e) 30% 
stawki procentowej ustalonej dla terenów oznaczonych jako ML. Uzasadnienie : projekt 
planu nie jest sprzeczny z ustaleniami Studium. Zgodnie ze Studium uwarunkowań 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Liniewo obszar ten został 
zakwalifikowany do strefy 3 południowej, w której poza rozwojem rolnictwa 
ekologicznego i agroturystyki może nastąpić rozwój turystyki pobytowej, pod 
warunkiem zachowania równowagi przyrodniczej w otoczeniu jezior. Całość 
zlokalizowana jest w rejonie R2, dla którego dopuszczona została funkcja rekreacyjnej 
pod warunkiem zachowania równowagi przyrodniczej. W zakresie obszarów 
przeznaczonych pod zabudowę ustalenia Studium dopuszczają zabudowę na terenach 
obecnie zabudowane i bezpośrednio do nich przyległe. 
Zróżnicowanie zasad i warunków scalania i podziału nieruchomości dla działek 
uzyskanych w wyniku scalani i podziału nieruchomości, jak również zróżnicowanie 
minimalnych powierzchni dla nowo wydzielanych działek budowlanych wynika, m.in. z 
istniejących podziałów geodezyjnych oraz geometrii i powierzchni wyznaczonych 
terenów. 
Wyznaczenie terenów przeznaczonych pod zabudowę wzdłuż dróg ma na celu 
stworzenie układu zabudowy o charakterze ulicowym, który jest charakterystyczny dla 
zabudowy wiejskiej. 
Przeważająca część gruntów przeznaczonych pod zabudowę stanowią grunty rolne. 
Zmiana gruntów rolnych na budowlane, uporządkowanie układu komunikacyjnego 
wpływa na wzrost wartości nieruchomości. W związku, z czym ustalono stawkę 
procentową na poziomie 30%. 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 6.  
 
Radni 10 głosami ,,za”, 1 głosem ,,przeciw” i 4 ,,wstrzymującymi” odrzucili uwagę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy - 6 uwag zostało odrzuconych przez Radę Gminy 
większością głosów. Możemy procedować nad dalszą częścią projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
położonego w południowo – wschodniej części obrębu geodezyjnego Sobącz; 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 9 głosami „za”, 2 głosami ,,przeciw” i 4 głosami ,,wstrzymującymi” przyjęli 
uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
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g) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Ks. Józefa Sobisza w 
Wysinie; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
h) organizacji Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Głodowie; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
i) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
j) zmian w budżecie gminy; 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
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Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
k) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 
2018 – 2025. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Ad. 9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Wójt – interpelacja Radnego Ludwika Szparkowskiego, odniosę się do tej drugiej 
interpelacji w sprawie wydłużenia terminu odbioru odpadów bio. Postanowiłem, że 
odpowiemy pisemnie Panu Radnemu w ciągu 14 dni. 
 Świetlica w Starym Wiecu, tu będę odpowiadał wspólnie z Panią Elżbietą 
Licznerską. Odnosząc się do Pani Elżbiety jako pracownika i zastrzeżeń czy uwag które 
usłyszałem, bardzo przykro, że na sesji, na forum publicznym kieruje się taką negatywną 
ocenę. Pani Elżbieta bardzo się stara, pozyskuje czasem milionowe środki finansowe z 
zewnętrznych funduszy dla naszej gminy i nie można powiedzieć, że ona nie działa dla 
gminy, bo to jest bardzo niesłuszne pomówienie, oskarżenie osoby funkcjonariusza 
publicznego. Pani Elżbieta jest bardzo dobrym, efektywnym pracownikiem i oprócz 
działalności gminnej w ramach stanowiska które ma powierzone jeszcze jest prezesem 
Stowarzyszenia Wysińskiego na które pozyskiwane są środki wspólnie z parafią z 
zewnątrz w ogromnych kwotach i z narażeniem własnego budżetu prywatnego, 
ponieważ jako Stowarzyszenie muszą wykazać udział własny. Często ze swoich 
prywatnych środków, mało tego jest to najbardziej prężne stowarzyszenie na terenie 
gminy Liniewo. Żadne stowarzyszenie nie zdobywa takich środków kilkuset tysięcy 
złotych, czasem są małe kwoty kilka tysięcy, ale w sumie razem to ja nawet nie potrafię 
tego ogarnąć ile Pani Elżbieta pozyskała już w historii środków. Jest to na pewno 
nieuprawniona, niesłuszna i niesprawiedliwa ocena Pani Elżbiety. Uważam, że raczej 
powinny być pochwały dla działalności i wiedzy osoby która tyle czasu wolnego 
poświęca by te środki pozyskiwać.  
 Odnosząc się do pierwszej części zapytania, dlaczego nie pozyskaliśmy środków 
na budowę świetlicy w Starym Wiecu to jest historia troszeczkę skomplikowana. Na 
początku były dylematy w jakiej kubaturze, jaki projekt w ogóle tam zastosować, z 
projektu wychodzą koszty ogólne i rozważaliśmy dosyć długo to. W końcu przyjęliśmy 
ten projekt który jest po to by była to atrakcyjna architektura promująca pogranicze 
kociewia i kaszub. Coś innego, ale takiego promocyjnego z ekspozycją kulturalno-
estetyczną. Być może Pan nie wiem tego, my składaliśmy, staraliśmy się o środki unijne 
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w ramach Lokalnej Grupy Działania Chata Kociewia jednakże konkurs w tamtym czasie 
został unieważniony. W między czasie pojawiły się inne możliwości sfinansowania 
całości kosztów budowy tej świetlicy, ponieważ pojawił się ogromny inwestor PGNiG 
który zainwestował około czy ponad 60 mln złotych w ten wielki odwiert w Wysinie. Z 
wielkim wysiłkiem, ponieważ tam było kilka czy kilkanaście różnych rozmów, negocjacji 
udało mi się podpisać z dwie albo trzy umowy na kwotę 660 tys zł. I teraz jeżeli my 
pozyskaliśmy 660 tyś zł które odciążyły nasz budżet to zwolniły mi się środki na tą 
świetlicę.  Pozyskałem środki w 100 % na górę jeszcze z zewnątrz od inwestorów na tą 
inwestycję. Minął czas, złożyliśmy również wniosek przez LGD do Urzędu 
Marszałkowskiego i pozyskaliśmy środki na wyposażenie, ale to jest dla kilku świetlic 
był to łączny wniosek do zrealizowania, środki na wyposażenie są pozyskane ze 
środków Unii Europejskiej, oczywiście z zagwarantowaniem udziału własnego. Na dzień 
dzisiejszy wygląda to tak, że praktycznie w 100 % zostały pozyskane środki i jeszcze na 
górkę plus projekt unijny. Tylko w innej formie inaczej niż by to ktoś myślał.  Tutaj 
uważam, że jest to w miarę pełna odpowiedz.  
 Interpelacja Radnego Barzowskiego o przekopanej drodze, jest to do 
sprawdzenia czy jest to legalna sprawa czy nielegalna. Nie powinno być tak, że ktoś 
przekopuje i nie ma przejazdu. Jeśli ktoś przekopuje to powinien zagwarantować 
przejezdność, tak to wykonać żeby nie było utrudnień.  
 Interpelacja Radnego Wojtka Prądzińskiego, trudna sytuacja na drogach 
gminnych. My doskonale wiemy, o tym szczególnie tutaj jaka jest sytuacja, każdy z nas 
wie jaki był ciężki rok. Teraz rok się rozpoczyna, nie ma śniegu, jest deszcz robi się błoto 
i w tej sytuacji żadna ilość tłucznia, żadne równanie nie załatwi sprawy a może tylko 
pogorszyć. My w indywidualnych, bardzo trudnych sytuacjach, punktowo dosypujemy 
między innymi na ulicy Polnej pod Iłownicę, ale tego nawet nie widać. Oni przywiozą ten 
tłuczeń, wsypią w tą wodę ten samochód nie zawiśnie, przejedzie, ale nie ma możliwości 
wypompowania wody, wysuszenia tego. Musi minąć trochę czasu, przyjdzie wiosna i 
będzie można remontować, modernizować te wszystkie drogi śródpolne. Jest to 
coroczny problem, natury nie poprawimy.  
 Interpelacja radnego Sławka Zabrockiego odnośnie zakrzaczeń, zadrzewień, 
braku widoczności, poprawy stanu bezpieczeństwa przy wyjeżdżaniu z dróg gminnych. 
Sprawę przekierujemy zgodnie z kompetencją do ZDP z prośbą o wycinkę. Pismo 
zostanie przygotowane i skierowane do ZDP.  
 Interpelacja Pana Jurka Bałachowskiego, kiedy będzie oddana do użytku salka w 
Starym Wiecu. Termin mamy chyba do końca marca, ale do użytku nie powiem kiedy, 
ponieważ wynika jeszcze z tego jak uwinie się z robotą wykonawca. Umowy są 
podpisane ale z wykonawcami jest różnie szczególnie teraz jak nie ma pracowników, jak 
komplikują się sprawy finansowe, materiały drożeją. W 2018 roku na pewno oddamy, 
nie powiem dokładnie kiedy, na bieżąco będziemy w kontakcie i damy Panu radnemu 
znać. Musimy jeszcze zrealizować wniosek pozyskania środków przez LGD doposażenia. 
Będziemy się starać jak to tylko możliwe i niezwłocznie wykończyć ten drugi etap.  
 
Elżbieta Licznerska – Pan Wójt powiedział tak dużo na temat tej interpelacji, że moje 
uzupełnienie pewnie będzie niewielkie. Jak już Pan Wójt powiedział, na świetlicę w 
Starym Wiecu był składany projekt do LGD Chata Kociewia jednak wszystkie gminy 
wycofały swoje wnioski i ten konkurs został anulowany przez Chatę Kociewia w 
związku z formalnymi rzeczami. Jeśli chodzi o doposażenie świetlicy, w tej chwili jest 
złożony wniosek który jest na liście wniosków do dofinansowania. Jest to doposażenie 
świetlic w Starym Wiecu, Wysinie, Głodowie i Lubieszynie. Projekt jest na około 100 tys. 
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zł.  Sołtysi i osoby zainteresowane składały informacje co należy zakupić, przede 
wszystkim krzesła, stoły, szafy, nagłośnienie, Głodowo i Wysin również siłownie 
zewnętrzne. To dotyczy świetlic natomiast ja chciałabym jeszcze uzupełnić. Pracuję w 
gminie na pół etatu a przygotowywanie projektów nie wiem czy Państwo są świadomi 
tego jaki proces się odbywa żeby napisać taki projekt. Jest to wczytanie się w całą 
dokumentację, ustalanie szczegółów. Przygotowanie projektu to nie jest godzina a nawet 
jeden dzień.  Często o projekcie myśli się i miesiąc zanim on powstanie i zostanie 
złożony. Poza projektami do LGD w gminie zajmuję się jeszcze innymi rzeczami. Ostatnio 
został złożony na przykład do Urzędu Marszałkowskiego projekt na rzecz zdrowia. 
Projekt jest na kwotę około 200-300 tys. zł. Na razie przeszedł ocenę formalną czy 
przejdzie ocenę merytoryczną i będzie do realizacji trudno powiedzieć. Jest to konkurs i 
tak jak  wszystkie konkursy projekt może wygrać, ale może przepaść. Tak samo jest z 
projektami inwestycyjnymi, wszędzie tam są konkursy i projekty mogą przejść, ale 
również mogą nie przejść z wielu czynników. Nie zawsze jest to wina osoby piszącej 
jeżeli ktoś chciałby w ten sposób powiedzieć, ponieważ są też czasami punkty w danym 
projekcie za np. poziom bogactwa gminy czy li dochodów gminy na jednego mieszkańca. 
Często jest na przykład w prow-ie, jeżeli się składa wniosek to punkty dostaje się za 
różne rzeczy, niekoniecznie związane z treścią wniosku np. innowacyjność.  Jeżeli coś 
nie jest innowacyjne, trudno żeby czasami świetlica która powstaje w jednym miejscu a 
w gminie jest takich świetlic sporo co się chwali , to nie ma tam takiej innowacji. Projekt 
wyposażenia świetlic przeszedł, czekamy na umowę z Urzędem Marszałkowskim i myślę  
że pewnie w okolicy lata będzie zrealizowany.  
 Dotarło do mnie również, że padają wobec mnie zarzuty, że ja przygotowuję 
wnioski na rzecz innych podmiotów. Nigdy nie ukrywałam, że działam jako 
stowarzyszenie, że pomagam parafii. Jak tu Pan Wójt powiedział, działam jako 
stowarzyszenie, piszę wnioski, pomagam parafii w Wysinie. W tej chwili jest 
remontowany dach na kościele w Wysinie. Projekt jest na około 360 tys. zł.  
Myślę, że to co ja robię poświęcając swój własny czas i swoje umiejętności na rzecz 
innych to jest wyłącznie moja sprawa. Pan Wójt ani Panowie radni niestety nie mają na 
to wpływu. Myślę, że powinna mi się pochwała należeć a nie negatywne oceny mojej 
działalności. Stowarzyszenie prowadzę 15 lat, mamy bardzo dobre wyniki naszej 
działalności. Powstało wiele rzeczy w Wysinie, ale dla tych którzy są tak bardzo ciekawi 
to jeszcze przekażę, że stowarzyszanie w Wysinie nie pisze projektów wyłącznie na 
Wysin. Chcę powiedzieć, że jest wiele projektów gdzie korzystają mieszkańcy całej 
gminy. Stypendia pomostowe, skorzystało 25 osób, nawet dzieci Państwa którzy tu są i 
oni nie byli z Wysina. Z Wysina na te 25 osób skorzystały 2-3 osoby. Prowadziliśmy 
projekty edukacyjne, gdzie z tych projektów korzystały dzieci ze szkół Garczyn, 
Głodowo, Wysin. Prowadzimy wiele działań edukacyjnych, dbamy o to żeby również w 
innych miejscowościach były osoby umiejące działać, pisać projekt. Z Gminy Liniewo 
bardzo niewiele osób się zgłosiło, chcących podnieść swoje umiejętności w tym zakresie.  
Myślę, że to jest bardziej do zastanowienia, niż negowanie działań stowarzyszenia i 
negowanie współpracy mojej z parafią i wspomaganie podmiotów. Myślę, że jeżeli 
remontowany jest kościół w Wysinie to to jest jeden z niewielu zabytków które są na 
terenie gminy. Gmina powinna również dbać o zabytki na swoim terenie. Stać było na to 
żeby w jakiś mocny sposób pomóc w renowacji tego zabytku. Cieszę się, że udało się 
pozyskać środki zewnętrzne na ten cel. Podejrzewam, że ani gminie, ani mieszkańcom, 
parafianom nie udało by się zebrać takie kwoty. Jest to około 1.200.000 zł  
przeznaczonych na całą renowację dodatkowo jeszcze był zrobiony teren wokół 
kościoła. To tak tylko dla Państwa zastanowienia bo ja ani nie zamierzam się tłumaczyć, 
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ani też być podległa komukolwiek przynajmniej jeśli chodzi o Państwa tu radnych i 
nawet władze gminy. Jako stowarzyszenie działamy niezależnie, jako pracownik tak, pół 
etatu które mam w gminie poświęcam na projekty i działania związane z pracą w 
gminie. Jak już też jestem przy głosie to przekażę informację, że jest ogłoszony nabór dla 
organizacji pozarządowych tym się również zajmuję. Do 16 lutego można składać 
wnioski na działania które są określone w konkursie. O ile wiem, wpłynęły w tej chwili 
dwie oferty, te środki nie są duże jednak do 16 można składać oferty na ogłoszony 
konkurs. Chciałabym też poinformować, są tu sołtysi i radni w lutym marcu będzie 
ogłoszony nabór przez LGD na podejmowanie działalności gospodarczej, jeśli ktoś jest w 
tym temacie zainteresowany to warto. Miesiąc później, będzie ogłoszony nabór na 
rozwijanie działalności gospodarczej. Są to tematy gdzie nie bezpośrednio gmina, ale 
mieszkańcy gminy mogą skorzystać. Jeśli mieszkańcy w gminie skorzystają to i gmina 
staje się w jakiś sposób bogatsza.  
 
Piotr Piwowarczyk – interpelacja dotycząca warunków zabudowy w miejscowości 
Liniewo. 5 stycznia osoba fizyczna złożyła wniosek o warunki zabudowy dla budowy 
budynku handlowo usługowego. We wniosku określono powierzchnię handlową do 400 
m2, budynek parterowy. W tej chwili rozpatrujemy, procedujemy wniosek. Dla tego 
obszaru gdzie również ten wniosek został złożony jest przyjęta uchwała rady o 
przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego.  
 Jeżeli chodzi o interpelację Pana Prądzińskiego dotyczącą gazów łupkowych, 
potwierdzam co powiedział radny Bałachowski, faktycznie betonują odwierty. PGNiG 
dostało koncesję na zamknięcie tej inwestycji. Otwory zostaną zabetonowane i 
zlikwidowane.   
 
Sekretarz – odpowiadając na interpelacje Pana Prądzińskiego w sprawie zalania ulicy 
Dworcowej.  
W tym roku temat zalewania, różnych punktów tak jak tutaj Dworcowa jest nam dobrze 
znany. Mamy podobny przykład przy Ośrodku Zdrowia w Lubieszynie. Są to studnie 
chłonne, które przy obecnych warunkach nie nadążają z obiorem tej wody. Takie mamy 
warunki atmosferyczne, że studnie nie są w stanie tego odprowadzić.  
 Przepływ przy Pani Daniliszyn, jest tam potrzebne wyczyszczenie przepustu. 
Obecny jest Pan Radny Powiatowy który myślę, że tą sprawę odpowiednio skieruje. 
 Interpelacja Pana Bałachowskiego, odnośnie drogi do Państwa Pałkowskich. 
Jestem po rozmowie wczoraj z Panią Mecenas w sprawie Państwa Wensierskich, były 
pewne ustalenia między Panią Mecenas, Wensierskimi a Wójtem. Temat miał być 
rozstrzygnięty do końca stycznia czyli do dzisiaj. Wczoraj na komisji już ten temat został 
poruszony. Ze względu na różne trudności jest w kontakcie z Państwem Wensierskich, 
obiecała mi, że do końca przyszłego tygodnia będzie już znała jakie jest stanowisko 
Państwa Wensierskich.  To spotkanie które było u Pana Wójta w gabinecie jakby 
nakierunkowało, że Państwo Wensierscy są chętni to oddać odpłatnie bądź nieodpłatnie. 
W ciągu 10 dni sprawa powinna się wyjaśnić. 
 Odpowiadając Panu Radnemu Adamowi Sosnowskiemu odnośnie punktów 
parkingowych dla osób niepełnosprawnych, zastanawiałem się często jak przejeżdżam 
że ostatnio punkty są niebieskie. My mamy jeden taki punkt koło urzędu, na tym dużym 
parkingu, zastanawiamy się czy nie zmienić go malując na niebiesko i przenieść 
naprzeciwko domu kultury. Będzie on bardziej funkcjonalny, tam gdzie teraz jest 
obecnie jest mało wykorzystywany, często zastawiany. A tutaj będzie można 
bezpośrednio wjechać do budynku urzędu gminy. 
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 Interpelacja Radnego Czesława Freitag uważam ze swojej strony, że powinniście 
się sami w tej sprawie zorganizować. Parking jest koło sali, większy parking koło bloku. 
Z tego co wiem, działanie sołtysa jest również bardzo aktywna, żeby uświadomić tych co 
korzystają ze świetlicy, mieszkańców aby korzystali z tych parkingów. Nie chcemy 
stawiać żadnych zakazów, nie chcemy również informować policji ponieważ z tego 
wychodzą inne skutki. Myślę, że ten temat sami we dwójkę rozstrzygniecie.  
 
Piotr Piwowarczyk – interpelacja Pana Tadeusza Borkowskiego, będziemy się starać i 
kontaktować z osobą która jest odpowiedzialna za wycinkę gałęzi pod liniami 
energetycznymi w zakładzie energetycznym. Jeśli chodzi o sam zakład energetyczny, 
przeniósł się jest to teraz oddział starogardzki być może z tego powodu jest jakiś 
problem z dotarciem.  Spróbujemy zadziałać i zadzwonić jeszcze raz.   
 
Ad. 10 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Brunon Kupper – mam takie uwagi w terenie. Chodzi o postawienie znaku na drodze od 
ulicy głównej do Rymanowca, jeżdżą tam po wariacku. W związku z zagrożeniem, proszę 
o postawienie znaku ograniczenie prędkości do 40 km/h.  
 Druga sprawa, na Chróstach od szkoły do Pana Richter, jest ścięte drzewo po 
którym został sam pień. Proszę o usunięcie tego pnia. 
 
Jerzy Czapiewski – mam problem ze śmieciami, powstały nowe przymusy. Były duże 
śmietniki dla działkowiczów, teraz śmietniki zostały zabrane, gdzie te śmieci mają być 
składowane. Kilka razy wziąłem je za swoje, ale ja nie będę płacił za wiejskie śmieci.  
Przydałby się duży kontener na zmieszane pod klucz, żeby nikt nie dosypywał. Gdy 
będzie otwarty to każdy chodzi i dosypuje. Śmietniki małe które mamy to nie wiem czy 
je zlikwidować całkowicie, bo tam cuda można znaleźć, ostatnio były 4,5 bochenka 
chleba. Chleb się zabrało, ale co z resztą. Trzeba by było wyznaczyć jakiś śmietnik na 
wioskę. 
 
Ewelina Czekała – w związku z tym, że mój i mojego męża wniosek dotyczący planu 
zagospodarowania w Sobączu został odrzucony i tym samym straciliśmy bardzo dużo 
pieniędzy i możliwość rozwoju w tej gminie bardzo proszę o pisemne uzasadnienie i 
podstawę odrzucenia wniosku przez Wójta i wszystkich radnych którzy byli przeciw i 
którzy się wstrzymali. Sądzę, że tyle od gminy mogę otrzymać. Jesteście osobami 
publicznymi i chcecie dbać o rozwój i dobro gminy, dlatego bardzo proszę o 
uzasadnienie waszego głosu. Może naprawdę macie Państwo rację, pisząc ten wniosek 
braliśmy pod uwagę wszystkie podstawy prawne w gminie również informację którą 
otrzymaliśmy od Pani planistki przy wyłożeniu planu. Nie proszę o dużo, proszę o 
kawałek papieru i uzasadnienie dlaczego mój wniosek i mojego męża został odrzucony. 
 
Krzysztof Michnowski – chciałbym przekazać informację odnośnie powiatu. 
Odpowiedzieć na ewentualne pytania.  

Budżet powiatu na 2018 rok został przyjęty jednogłośnie. Budżet jest w 
granicach 80 mln zł w tym mamy spłatę pożyczek i innych należności w kwocie 
5.300.000 zł. Nie planujemy zwiększenia zadłużenia. Stan zadłużenia powiatu znacząco 
się zmniejszył, płynność jest zachowana. Nastąpiły podwyżki płac pracowników całego 
Starostwa Powiatowego i jednostek. Mamy wolną rękę, wolne możliwości współpracy, 
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dofinansowania instytucji między innymi Straży Pożarnej, dofinansowujemy w kwocie 
30 tys., policję 35 tys. zł na samochód i innych organizacji między innymi organizacji 
pozarządowych. Można składać na 6 działów na organizacje pozarządowe do 7 lutego. 
Zapraszam, mówiłem już to na zebraniach strażackich. Deklaruję ewentualną pomoc i 
wsparcie w tym zakresie.  

Bardziej się może skupię na tym czy się zajmuję jest to kwestia drogownictwa, 
infrastruktury drogowej i rolnictwa. W tym roku zostały przeznaczone znaczące środki 
w tym dziale 600 z powodu między innymi, że pozyskaliśmy z programu rozwoju 
gminno-powiatowej infrastruktury drogowej gdzie przeszły dwa wnioski, mówię o 
drodze Kościerzyna 14,1 do Wdzydz następnie droga Stara Kiszewa-Konarzyny i dwa 
odcinki dróg w gminie Nowa Karczma to jest przy współfinansowaniu tych 
wymienionych gmin. Drogi te planowane są na ten rok. Mamy też zabezpieczone środki 
na chodniki tutaj rozmawialiśmy. Prawdopodobnie w rozszerzonym składzie będziemy 
chcieli się spotkać może w gminie, może w starostwie na temat pewnych ustaleń z gminą  
Mamy znaczące propozycje i to są propozycje nie tylko na ten rok, ale i na przyszłe lata.  
Mamy duże szanse pozyskania kwoty przeszło 800 tys. zł z Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i tę kwotę chcemy przeznaczyć na drogę Rogazy-Liniewo. Będziemy się 
starali tez pozyskać środki składając wniosek do Pana Wojewódy tzw. Schetynówkowy 
odnośnie Liniewa i dalszej drogi 2411. Ale to będziemy Panie Wójcie rozmawiać, 
chciałbym Państwu to tak troszeczkę zakomunikować żeby ten temat się troszeczkę 
rozwijał bo też będziemy prosić o współpracę gminy to będą znaczące środki mówimy 
tu o chodnikach, parkingach, odwodnieniach. Jeżeli chodzi jeszcze o tą drogę, tutaj 
koledzy radni z Wysina zauważyli, dokończyliśmy odgałęzianie to jest takie powiedzmy 
usuwanie nie tak kompleksowo jak by może każdy tego chciał, ale w takiej formie jak 
możemy, jest to usuwanie gałęzi suchych.  

Mamy kwotę około 40 tys. zł i będzie wykonywany odcinek do Orla, poproszę o 
wskazanie, będzie to wykonywała firma Nowakowscy, żeby nie została jakaś gałąź bo 
potem jest problem. Też myślę o takich drzewach które są poza zakresem zlecenia aby 
wykonać.  

W wyniku kataklizmu który nastąpił w sierpniu w powiecie zaczęliśmy 
współpracować i dążyć do tego aby pozyskać środki z Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych na straty po deszczu nawalnym. Jest taka możliwość i przy współpracy z 
samorządami, mówmy o samorządach południowych oni zadeklarowali na naszą 
prośbę, przyjechali do nas, rozmawialiśmy, jak można te środki pozyskać ponieważ tu na 
północy rzadko było to wykorzystywane. Złożyliśmy wnioski do Pana Wojewody o 11 
dróg. Powiem tak, byłem zainteresowany bardzo tymi naszymi drogami szczególnie 
drogą 2413 to jest droga na Sobącz, idzie w kierunku aż do Podlesia, Niedamowo, 
Dębogóry, Podleś, chcieliśmy to wykorzystać. Mówiono mi, wiesz to nie da rady bo nasza 
gmina nie jest ujęta w Rozporządzeniu Prezesa Rady Ministrów, ale przy współpracy, ja 
zawsze mówię przy współpracy nigdy nie ja, został powołany bardzo kompetentny 
zespół pod dyrekcją Pani Sekretarz, Pana Krzysztofa Brzoskowskiego, pieczę na tym 
miała pani Starosta. Przyjechała szanowna komisja od wojewody zaczęła te drogi 
oglądać, różne było podejście do tego, wiedząc że to się może dobrze nie ułożyć prosiłem 
o wsparcie, rozmawiałem także z Panem Senatorem na państwa sesji, z Panem Radnym 
Sejmiku Województwa Piotrem Karczewskim. Wsparcie otrzymaliśmy i dużo dróg w 
naszym powiecie zostało ujęte, prawie w każdej gminie. Kwota na początku była około 
10 mln, ku mojemu niezadowoleniu proszę Państwa droga 2408 Garczyn-Kobyle została 
zdyskwalifikowana, wiem że tu były rozmowy na temat jakiegoś odcinka drogi żeby 
wykonać tą jezdnię. Powiem Państwu, za bardzo z entuzjazmem do tego nie 
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podchodziłem bo uważam, że jak mówią drogowcy 100-150 m można to wykonać jak 
jest jakaś newralgiczna sytuacja ale to jest dla bogatych gmin, tak mówią drogowcy. 
Uważam że jak byśmy poszli w 500 m to by można było rozmawiać. Nie byłbym 
przeciwko nawet tym 150 m ale w wyniku spotkania które mieliśmy tutaj na odbiorze 
tej drogi w dniu 27 listopada w Lipuszu Pan Wojewoda powiedział mi niech Pan się 
stara, niech Pan się odwołuje bo na tą drogę szanowna komisja przyjechała jak 
przyjechała równiarka i powstało takie błoto, oni przyjechali i powiedzieli nie, 
absolutnie nie. Pracując na dokumentach, na zdjęciach, opisie, wizytach, rozmowach z 
urzędnikami województwa proszę Państwa dostałem 3 czy 4 stycznia odpowiedź, że ta 
droga została zakwalifikowana. Chcielibyśmy te drogi realizować w dwóch latach w 
zależności od promesy jaką otrzymamy z ministerstwa. Chciałem Państwu powiedzieć 
że to jest kwestia 80 % kwoty dofinansowania, może nawet taka droga będzie robiona w 
Wielkim Klinczu do Dębogór. Takie duże drogi między innymi jak tu wymieniłem i tu 
prośba Panie Wójcie, proszę Państwa jest problem tego zalewiska w Sobączu koło 
Butowskich, prosiłbym o rozwiązanie tego problemu jak najszybciej bo moje starania 
idą w tym kierunku żeby tą drogę wykonać w formie bitumicznej. Nie chciałbym żeby to 
było problemem, droga została zamknięta na wniosek gminy ale nie może to wiecznie 
trwać. Proszę Panie Wójcie o nadanie tempa tej sprawie.   

Proszę Państwa, będziemy także robić drogi przy współpracy z nadleśnictwami 
między innymi to nie u nas ale na przykład droga Lipusz-Tuszkowy. Postaraliśmy się o 
dofinansowanie od leśnictwa. Nie był żadnego większego problemu. W tej sytuacji jaka 
jest, drogowej i widzimy co się dzieje, jestem na telefonach z ZDP odnośnie tych dziur. 
Pewne rzeczy muszą być kompleksowe na Liniewie bo inaczej z tego nie wyjdziemy. 
Przez całą wieś musimy zrobić to porządnie i ja będę za tym bardzo optował. 
Zadowolony jestem z drogi na Małe Liniewo, nie ta technologia ale ogólnie jestem 
zadowolony że jest. Dziękuję Państwu Radnym, Panu Wójtowi a szczególnie chciałbym 
podziękować Przewodniczącemu Rady bo wiecie w jakich trudnościach si to 
porozumienie tworzyło i uważam może argumenty Pana Przewodniczącego Wiesława 
Szarmach zadecydowały bo to rano nastąpiła ta decyzja tylko szkoda Panie 
Przewodniczący szczególnie miały być podziękowania dla Pana ale nie otrzymał Pan 
zaproszenia, to znaczy otrzymał Pan zaproszenie tylko nie doniesiono Panu. Panie 
Wójcie, chciałbym zapytać dlaczego Pan Przewodniczący nie otrzymał zaproszenia na 
otwarcie tej drogi. Mówimy tu o przepustach, Panie Prądziński ale to będziemy 
rozmawiać. 

Mam jeszcze jedno pytanie w innej kwestii, co mnie dosyć uderzyło. Na ostatniej 
sesji z prac zarządu otrzymaliśmy taką informację że gmina miejska Kościerzyna oraz 
gmina Kościerzyna i szpital specjalistyczny w Kościerzynie realizują w ramach 
miejskiego obszaru funkcjonowania w Kościerzynie projekt pt. utworzenie na bazie 
szpitala ośrodka precyzyjnej diagnostyki i efektywnego leczenia chorób cywilizacyjnych. 
Projekt zakłada działania inwestycyjne polegające na zakupie i wyposażeniu szpitala w 
nowoczesny sprzęt medyczny do oddziału chirurgii onkologicznej, sali gastroenterologii, 
zakładu diagnostyki i jest jeszcze wiele działów. Proszę Państwa to jest projekt w 
ramach MOF-u, dlatego głównymi osobami to są gmina Kościerzyna i miasto. Wniosek 
jest a 14 mln złotych w tym dofinansowanie Unii Europejskiej jest prawie 12 mln. Szpital 
nie ma tych pieniędzy, były spotkania, rozmowy na konwentach, ostatnie spotkanie było 
chyba w listopadzie na ten temat. Po sesji od Pani Starosty się dowiaduję że nasza gmina 
nie wchodzi w ten program. Dofinansowanie miało wynosić w dwóch latach 23.500 zł. 
W tym roku 16.300 zł w przyszłym 7.149 zł. Chciałbym posłuchać Panie Wójcie jaka jest 
argumentacja, jaki jest powód, czy Państwo wiedzieli o tym, jak jesteście Państwo na ten 
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temat poinformowani. Na spotkanie w listopadzie były zaproszenia do radnych i do 
przewodniczącego rady na to spotkanie w szpitalu. Nie chciałbym abyśmy popełnili ten 
błąd za 23 tys. nie wchodząc. Łącznie tu wchodzi gmina Stężyca. Proszę Państwa my 23 
tys., miasto 264, gmina 170, powiat 50, Stężyca 50 w rozbiciu na dwa lata. Jak my 
będziemy spostrzegani. Proszę Państwa przede wszystkim się leczymy w tym szpitalu i 
uważam że stać gminę na ten gest. Panie Wójcie, dlaczego bo Pan dał odpowiedz, że nie 
przystępujemy nie wiem z jakiego powodu, nie mam tego pisma. Chciałbym żeby Pan 
Wójt i Pan Przewodniczący to rozważyli bo to jest duży błąd według mnie. 

Odnośnie innych tematów, chciałbym żebyście też mnie informowali Panie Benku 
czy Wojtek czy inne osoby odnośnie problemów. Telefon jest otwarty. Ja później się 
dowiaduję o lustrach, innych elementach.  
 
Wójt – odnośnie drogi powiatowej, na wysokości Butowskich to jest na granicy między 
gminą Liniewo a niedaleko z granicą gminy Nowa Karczma, sytuacja faktycznie jest tam 
skomplikowana. My w żaden sposób oczywiście się nie uchylamy bo to jest tak, że jest to 
droga powiatowa na terenie gminy. Państwo nie wiecie, zorganizowałem spotkanie 
które odbyło się na terenie gminy, rozmawialiśmy wspólnie z referatem komunalnym, z 
niektórymi mieszkańcami tam też są konflikty między niektórymi mieszkańcami. Jeden 
drugiemu nie chce pozwolić na przejścia tym bardziej że jest tam takie zalewisko. Ja 
wykonałem ruch. Teraz czekamy na ruch od ZDP w jaki sposób by zarząd czy powiat 
chciał to rozwiązać, odprowadzić tą wodę bo to nie jest prosta rzecz. Trzeba szukać 
jakiegoś rozwiązania, odprowadzenia tej wody. Nie ma zgody prywatnych właścicieli 
żeby im wchodzić w grunty ale jest jeszcze pas drogi powiatowej i teraz kwestia 
techniczna jak to zrobić. Sytuacja jest taka jaka jest, na pewno należałoby to 
przyspieszyć ale ja tutaj sugeruję po stronie Zarządu Dróg Powiatowych. My oczywiście 
jak najbardziej jesteśmy do dyspozycji, do rozmów jeżeli Państwo chcecie się spotkać u 
mnie czy w powiecie to proszę bardzo. 
 Jeżeli chodzi o MOF to tak jak Pan Radny powiedział Miejski Obszar Funkcjonalny 
sprawa troszeczkę inaczej przebiegała niż Pan to nakreślił, ponieważ gmina, miasto 
Kościerzyna gdzie zlokalizowany jest szpital złożyły wniosek. Ale złożyły bez konsultacji 
z nami, oczywiście się będą tłumaczyć że mało czasu. W momencie składania wniosku 
oni właśnie wtedy powinni przeprowadzić spotkania, uzgodnienia i dostać zgodę lub też 
nie poszczególnych gmin. Po czasie, już po złożeniu takiego wniosku odbyło się 
spotkanie w Starej Kiszewie w szkole i tutaj była taka próba jakby ogólnego takiego 
narzucenia tego tematu. Nie było wprowadzenia, a teraz my chcielibyśmy żebyście to 
wsparli. Jeżeli ktoś składa wniosek to ponosi odpowiedzialność i jak w odpowiedzi na 
kilka takich maili które wpłynęło napisałem dlaczego. Moja odpowiedz wynika z 
niełatwej sytuacji finansowej, między innymi wynikająca z dopłaty ponieważ Związek 
Gmin Wierzyca z nami się nie rozliczył. Teraz sprawę kierujemy do sądu to powoduje to, 
że nie mamy pieniędzy. Sprawa sytuacji finansowej komplikuje się, dostaliśmy mniej 
środków jeżeli chodzi o język kaszubski. Trzeba wykonywać reformę ośmioklasowych 
szkół a pieniędzy nie dostaliśmy. Wyszliśmy z Związku, musimy realizować sami 
zadanie, nie rozliczyli się z nami a łapki wyciągają. Nasi mieszkańcy, strażacy oczekują, 
ja wolę te 23 tys. zł dać np. na pompę, na chodnik, kawałek drogi w naszej gminie. 
Mało tego, proszę zwrócić uwagę na to, że jeżeli szpital jest na terenie miasta to miasto 
otrzymuje podatki od szpitala. W tym piśmie tak wskazałem, proszę w takim razie 
skorzystać z tych podatków jako udziału własnego, bo to jest tak, łapkę wyciągają tylko 
pieniądze dajcie a w drugą stronę nie. Jeżeli my wystąpiliśmy do nich między innymi do 
miasta Kościerzyna to nawet nie zgodzili się na to by nasz autobus stawał na ich 
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przystankach. Nie było zgody na to aby nasz autobus dojechał do szpitala i tam nasi 
mieszkańcy mogli wyjść na przystanku. Znamy historię, znamy podejście, my wcześniej 
jakby w naszych działaniach i staraniach niejednokrotnie żeśmy dofinansowywali 
szpital. Odpowiedz jest wyważona ja rozumiem, że chcieliby wciągnąć gminy w tryby 
tego wniosku po to żeby odciągnąć swoje budżety. Taka gmina Kościerzyna ma budżet 
pięcio-sześciokrotnie większy od nas. To my w trudnej sytuacji, kataklizmu, nawałnicy 
pomogliśmy gminie Lipusz i Dziemiany. Wszystko tkwi w szczegółach, trzeba 
rozmawiać.  
 
Henryk Miotk – ja w sprawie hali na którą wpłynął wniosek do Urzędu Gminy. Jakie 
stanowisko jest Urzędu Gminy, obecni są przedstawiciele przedsiębiorstw.  
 
Krzysztof Michnowski – Kwotę jaką mamy zapłacić 23 tys. zł to nie jest  problem dla 
tych samorządów, oni to pokryją. My się troszeczkę wypychamy z pewnych działań 
wspólnych. Moje pytanie brzmiało czy Państwo Radni wiedzieli, czy byliście na 
spotkaniu 10 listopada w szpitalu gdzie padło pytanie między innymi czy gminy 
zainteresowane mają jakiś sprzeciw, pytania. Pan Sekretarz był na tym spotkaniu, Pan 
Przewodniczący miał zaproszenie. Radni byli z różnych gmin i to było bardziej 
uspołecznione. To nie chodzi o te pieniądze 23 tys. bo to można zebrać przy kościele. 
Chodzi mi o cały wizerunek naszej gminy, szpital każdy z tego korzysta i w tym zakresie 
mówię Panie Wójcie. Były rozmowy na trzech konwentach, czwarte spotkanie było w 
szpitalu nie było na nie. Państwa decyzja i trzeba ją uszanować. 
 
Sekretarz – byłem na tym spotkaniu w szpitalu, informowałem także Pana 
Przewodniczącego i Radnych których spotkałem. Powiem tak, to była sytuacja 
niejednoznaczna, tak to określę. Nawet na tym spotkaniu w szpitalu nie było 
powiedziane jednoznacznie że gmina i miasto włożyły w MOF te pieniądze, w projekt i 
proszę o dofinansowanie. Nie było to jednoznacznie powiedziane, ja znając sytuacje 
wiedziałem o co chodzi ponieważ wiedziałem od Wójta jaka jest sytuacja w ogóle się na 
ten temat nie wypowiadałem. Jeśli chodzi o radnych z innych gmin powiatu 
kościerskiego to była tylko delegacja radnych z gminy Nowa Karczma i Lipusz. Z 
pozostałych gmin ja byłem sam, z gminy Karsin był zastępca, gminy Dziemiany i Stara 
Kiszewa nie brały w ogóle udziału tyle co pamiętam. Tak to spotkanie wyglądało. Nie 
było jednoznacznej deklaracji czy przystępujemy. Ktoś kto nie był w ogóle zorientowany 
nie wiedziałby o co właściwie chodzi. Uważam że to było jakieś takie próbowanie. Ja 
jako Sekretarz nie mam mocy decyzyjnej, więc w ogóle się nie wypowiadałem. 
Przekazałem stanowisko Wójtowi, rozmawiałem z Przewodniczącym.  
Mamy doświadczenie jeśli chodzi o kontakty z powiatem w ramach całej działalności 
wspólnych projektów ogólnopowiatowych np. kościerskie strefy aktywności 
gospodarczej prowadzone przez miasto. Projekt duży, dużo z tego było pieniędzy, my z 
tego praktycznie nie skorzystaliśmy. Przez 2 lata na ten temat było mówione, jeździłem 
czasem za Wójta na konwenty Wójtów, przez dwa lata było to wałkowane na 
konwentach wójtów. Ktoś tam podobno z tego skorzystał, były jakieś plany ale u nas to 
się nie sprawdziło.  
Podam również drugi przykład współpracy gmin powiatu kościerskiego oprócz dwóch 
gmin Dziemiany i Lipusz gdzie byliśmy w Związku Gmin Wierzyca. Znamy wszyscy jak 
byliśmy w tym Związku jakie były problemy i dlaczego wystąpiliśmy. Radni na pewno są 
zorientowani jeśli chodzi o Związek Gmin Wierzyca. Sami często na ten temat 
mówiliście. Jeśli chodzi o kościerskie strefy aktywności na pewno macie mniej 
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informacji na ten temat, ale też mamy małe korzyści. Panie Radny Krzysztofie, naprawdę 
nie można powiedzieć że my nie chcemy, zawsze przystępowaliśmy.  
Krzysztof Michnowski – dlatego panie Sekretarzu proponuję, ja jak się dowiedziałem o 
tym, dlatego mnie to uderzyło. Chciałem o tym powiedzieć, pytałem się radnych, 
pytałem się przewodniczącego komisji oświaty czy wiedział coś, nie widział. Uważam 
Panie Wójcie, że jest to sytuacja niezręczna i bym się zastanowił bardzo. Państwo Radni 
mają swoją opinię, swoje doświadczenia. Zastanowiłbym się proszę Państwa. 
 
Sekretarz - To spotkanie było organizowane przez gminę Kościerzyna przy współpracy 
szpitala. Widziałem wystąpienie prezesa szpitala który nie bardzo chciał się 
wypowiadać na ten temat. To co szpital deklarował ma zapewnione w 100 % a gminy 
niech się same dogadają bo podpisane ma miasto i gmina Kościerzyna.  
 
Wójt – my nie damy się zmanipulować, są samorządy takie które machną ręką, my 
jesteśmy gminą rolniczą każda złotówka tutaj jest ważna. Pracowaliśmy na tą stabilną 
sytuację, nie po ty żeby właśnie tak łatwo wyprowadzić te pieniądze. Niech oni w 
stosunku to nas się tak zachowają jak my do nich przez te wszystkie lata. Dlaczego jeżeli 
my wyszliśmy ze Związku Gmin Wierzyca daliśmy dopłatę dlaczego się nie chcą z nami 
rozliczyć 147 tys zł. Być może gdyby się z nami rozliczyli fair to my byśmy inaczej się 
zachowali, byłaby inna płynność finansowa naszej gminy. Wracając do tego MOF-u, jeżeli 
gmina, miasto złożyli ten wniosek to ponoszą pełną odpowiedzialność finansową za 
wniosek który składają przy współpracy ze szpitalem. A to czy umieją się dogadać jest to 
indywidualna decyzja każdego samorządu. Muszą też uszanować decyzję gminy a nie na 
różne sposoby kombinować. Sytuacje są przeróżne i my musimy chronić własnych 
interesów. Najchętniej Ci bogaci jeszcze by nam powyciągali te ostanie złocisze. Jest to 
złożona materia i jakby na każdy gwizd nas nie stać żeby dofinansowywać. Stanowisko 
jest jasne, takim wiodącym był Wójt Piechowski i on musi też umieć uszanować 
samorządy i ich stanowiska a nie próbować na tych spotkaniach podejść, tylko najlepiej 
wyliczyć ile tam jest mieszkańców, jaka jest kwotę, zapłacić. A nawet nie potrafił 
uczciwie powiedzieć jak ta sytuacja wyglądała, że złożyli wniosek. My może nie jesteśmy 
aż tak ciemni jak oni myślą. Inna sytuacja jest kwestia że szpital jest potrzebny. Zdajemy 
sobie sprawę, czasem byliśmy jednymi z nielicznych samorządów które wspieramy 
szpital kościerski i ośrodek zdrowia. Wspieramy również policję, były takie czasy że 
nawet wspieraliśmy strażaków z innych gmin. 
 W sprawie hali, ja nie odpowiem w żaden sposób jaka jest decyzja odnośnie 
wniosku o  warunkach zabudowy ponieważ ten wniosek dopiero wpłynął jest on 
procedowany i w związku z tym ja nie mogę wykraczać do przodu. Wniosek jest w trybie 
administracyjnym złożony, nawet ten Pan w momencie składania wniosku wszedł do 
mojego gabinetu i pyta jaki będzie wynik. Zapytałem go kiedy Pan złożył, miesiąc czy  
wcześniej, a on że dopiero teraz. Odpowiedziałem, że nie ma takiej możliwości żeby ktoś 
odpowiedział na wyrost, bez rozpatrzenia. Trzeba wysłuchać wszystkich stron, nie wiem 
jakie będzie nasze stanowisko bo to jest tak, że to się kieruje tez swoimi prawami, na 
niektóre rzeczy mamy wpływ a na niektóre nie mamy. Jest to na wczesny etapie 
rozpatrywania, wchodzenia w tryby administracyjne. 
 
Piotr Piwowarczyk – tak jak już wcześniej powiedziałem, wniosek jest nie na halę a na 
budynek handlowo-usługowy złożony przez osobę fizyczną. Tak jak każdy inny wniosek 
o warunki zabudowy rozpatrywany jest zgodnie z zapisami KPA, ustawie o planowaniu 
przestrzennym i ochronie środowiska. Wnioskodawca musi pewne rzeczy poprawić, 
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uzupełnić a rozstrzygnięcie może być dwojakie albo decyzja będzie odmowna albo 
decyzja będzie pozytywna z uwagami. Będzie przeprowadzona analiza urbanistyczna 
przez naszego urbanistę. A ponadto jest jeszcze podjęta uchwała o przystąpieniu do 
sporządzenia planu dla tego terenu. Stąd się wiążą również konsekwencje dla tego 
wniosku.  
 
Wójt – podobna sytuacja tez była w Sierakowicach, część mieszkańców była za, cześć 
była przeciw a w końcu i tak wybudowali. Prawo chroni nie tylko gminę ale również 
wnioskodawców.  
 
Ewelina Czekała – chciałabym prosić o zorganizowanie szkolenia dla rolników, 
ponieważ zbliża się termin składania wniosków dla rolników o dopłaty bezpośrednie. 
Wnioski te będą składane przez internet. 
 
Wójt – bardzo dziękuję za wniosek, zwrócę się w tej sprawie do PODR. 
 
Ad. 11 
Zakończenie sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.25 
 
 
  
     Protokołowała                            Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
     Marta Potulska                                                                     Wiesław Szarmach 
                                                                                     Przewodniczący Rady Gminy  


